

朝陽科技大學 096學年度第2學期教學大綱
Security Market 證券市場

當期課號	3005	Course Number	3005
授課教師	張真卿	Instructor	CHANG,CHEN CHIN
中文課名	證券市場	Course Name	Security Market
開課單位	財務金融系(二進)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程將引導學生學習證券市場之相關知識。包括證券市場結構與各種證券工具之認識，進階地學習股票、債券、共同基金、認股權證以及存託憑證的操作知識。本課程將要求學生做課後作業練習，並要求撰寫學期報告，以及台灣證券市場之實務研習。	Objectives	This course will guide students toward understanding of securities market related knowledge. It will cover the concept of securities market structure and instruments, advanced operation know-how about stocks, bonds, mutual funds, warrants, and depositary receipts, Selected homework and exercise include term-paper presentation and Taiwan securities market study.
教材	股票買賣初學指引 台灣廣廈 股市技術分析智典 台灣廣廈 證券市場補充講義 自編	Teaching Materials	
成績評量方式	平常成績40% 期中考30% 期末考30%	Grading	Quizzes 40% Mid-Term Exam. 30% Final Exam. 30%
教師網頁	-		
教學內容	1.講授證券市場的運作模式與實務操作 2.介紹證券市場的各种金融商品. 3.證券市場的風險控管 4.檢討個案實例 5.證券技術分析 6.模擬交易增加學生對市場的敏感度.	Syllabus	1.Instruction of Security market's Operational Model as well as Practical Application. 2.Introducing Financial Product. 3.Risk Control 4.Analyze Case Study 5. Security Technical Analysis 6. "Simulation Trading" Intensifies students' Understanding of the Sensitivity to the Market.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。